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Protokół Nr 24/2019 

z obrad XXIV sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 30 września 2020 r. 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 17.00. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XXIV  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t. j. Dz. U. z 2020 r. poz. 713) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Srokowo Piotr Dziadoń, po czym powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Marka Olszewskiego – Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską – Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek;  

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Joannę Olszewską – Zastępcę Kierownika GOPS Srokowo, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 

Panie i panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 11 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Piotr Dziadoń.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  
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Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie, a przedstawia się on 

następująco:  

1.   Otwarcie XXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Ocena realizacji działań w zakresie promocji gminy i pozyskiwania środków  

      zewnętrznych  za I półrocze 2020 r.  

7.   Informacja Wójta o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Srokowo                    

      w roku szkolnym  2019/2020.  

8.   Ocena stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w I półroczu 2020r. 

9.   Wnioski do budżetu Gminy Srokowo i powiatu kętrzyńskiego na 2021 r. 

10.  Informacja na temat założeń do budżetu Gminy na 2021 r. 

11.  Podjęcie uchwał w sprawach:    

11.1. Określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Srokowo na rok szkolny  

        2020/2021.  

11.2.  Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024. 

11.3.  Zmiana budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

14.  Zakończenie obrad XXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski poprosił o zmianę dotyczącą przesunięcia 

punktu 7 na pozycję 13 ze względu na trwającą Radę Pedagogiczną w szkole, po 

której na posiedzenie sesji przyjdzie Pani Dyrektor szkoły. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie przyjęła zmianę polegającą na zmianie 

w porządku obrad. 

 

Porządek obrad po zmianie przedstawia się następująco: 

1.   Otwarcie XXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Srokowo. 
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4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Ocena realizacji działań w zakresie promocji gminy i pozyskiwania środków  

      zewnętrznych  za I półrocze 2020 r.  

7.   Ocena stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w I półroczu 2020r. 

8.   Wnioski do budżetu Gminy Srokowo i powiatu kętrzyńskiego na 2021 r. 

9.  Informacja na temat założeń do budżetu Gminy na 2021 r. 

10.  Podjęcie uchwał w sprawach:    

10.1. Określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Srokowo na rok szkolny  

        2020/2021.  

10.2.  Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024. 

10.3.  Zmiana budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.   Informacja Wójta o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Srokowo                    

      w roku szkolnym  2019/2020.  

14.  Zakończenie obrad XXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wobec braku kolejnych zmian 

zamknął punkt 2 po czym przeszedł do realizacji punktu 3 porządku obrad. 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że protokół                  

z XXIII sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 28 sierpnia 2020 r. był do wglądu w biurze 

Rady Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad (załącznik 

nr 5 do protokołu). Przewodniczący stwierdził, iż zapoznał się z protokołem, który 

wiernie odzwierciedla przebieg ostatniej sesji Rady Gminy po czym zapytał radnych 

czy mają uwagi lub wnioski do protokołu. Wobec braku zastrzeżeń Przewodniczący 

Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół z XXIII sesji Rady Gminy Srokowo                   

z dnia 28 sierpnia 2020 r., podczas którego na sali obrad obecnych było 11 radnych.  

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XXIII sesji jednogłośnie                      

i bez uwag  –  11 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 0 gł. „wstrzymujących się”.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do  punktu 4  porządku obrad. 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym,                  

a mianowicie od 28 sierpnia 2020 r. do dnia 30 września wydał 12 zarządzeń: 

1. Zarządzenie nr 54/2020 z dnia 28 sierpnia 2020 r. zmieniające zarządzenie                        

w sprawie powołania składu komisji i określenia wzorów druków dla realizacji zadania 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

2. Zarządzenie nr 55/2020 z dnia 31 sierpnia 2020 r. w sprawie założeń                             

i opracowania materiałów planistycznych do projektu uchwały budżetowej na 2021 

rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2025. 

3. Zarządzenie nr 56/2020 z dnia 1 września 2020r. w sprawie powołania komisji 

przetargowej i nadania jej regulaminu pracy na „Przebudowę drogi w miejscowości 

Silec, dojazd do pól (dz. nr 74 obręb Silec) – długość 500 mb”. 

4. Zarządzenie nr 57/2020 z dnia 1 września 2020 r. w sprawie powołania Zespołu 

zadaniowego do realizacji etapu I projektu „Konsultacje społeczne metodą na 

podniesienie jakości w obszarze planowania i zagospodarowania przestrzennego” 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza, Edukacja, Rozwój 2014-2020, dotyczącego studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Srokowo. 

5. Zarządzenie nr 58/2020 z dnia 3 września 2020 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących zmian w Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Srokowo. 

6. Zarządzenie nr 59/2020 z dnia 8 września 2020 r. w sprawie ogłoszenia konkursu 

na stanowisko urzędnicze w Urzędzie Gminy Srokowo. 

7. Zarządzenie nr 59A/2020 z dnia 8 września 2020 r. w sprawie zmiany zarządzenia                   

Nr 57/2020 Wójta Gminy Srokowo z dnia 1 września 2020 roku w sprawie powołania 

Zespołu zadaniowego do realizacji etapu I projektu „Konsultacje społeczne metodą 

na podniesienie jakości w obszarze planowania i zagospodarowania przestrzennego” 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza, Edukacja, Rozwój 2014-2020, dotyczącego studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Srokowo. 

8. Zarządzenie nr 60/2020 z dnia 24 września 2020 r. w sprawie ustalenia norm 

zużycia paliwa dla pojazdów stanowiących własność gminy Srokowo. 

9. Zarządzenie nr 61/2020 z dnia 24 września 2020 r. w sprawie ustalenia norm 

zużycia paliwa oraz zasad prowadzenia gospodarki transportowej i paliwowej                    

w jednostkach OSP w Gminie Srokowo. 

10. Zarządzenie nr 62/2020 z dnia 24 września 2020 r. w sprawie zmiany zarządzenia                  

nr 58/2020 Wójta Gminy Srokowo z dnia 3 września 2020 r. w sprawie 



5 

 

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmian w Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Srokowo. 

11. Zarządzenie nr 63/2020 z dnia 30 września 2020 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących projektu Gminnego Programu profilaktyki 

Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV) na lata 2021-2022. 

12. Zarządzenie nr 63/2020 z dnia 30 września 2020 r. w sprawie powołania 

koordynatora oraz zespołu ds. dostępności. 

Ponadto w okresie międzysesyjnym  prowadzone były następujące działania: 

1. Pan Wójt uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Mazurskiego Związku 

Międzygminnego – Gospodarka Odpadami w Giżycku. 

2. Pan Wójt uczestniczył Zgromadzeniu Wspólników ZUOK Spytkowo.  

3. Pan Wójt wziął udział w Dożynkach Gminnych. 

4. Miało miejsce spotkanie z Panem prof. Brudzińskim w sprawie Strategii Gmin 

Pogranicza. 

5. Pan Wójt spotkał się z urbanistką, która przygotowywała nam miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego dla Sówki.  

6. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu ze Starostą, podczas którego omówiono sprawy 

bieżące.  

7. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu w Reszlu w sprawie ścieżek rowerowych.  

8. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu Stowarzyszenia Warmińsko-Mazurskich Gmin 

Pogranicza.  

9. Miało miejsce spotkanie z administratorem KOWR w sprawie przejęcia mieszkania 

w Chojnicy, omówiono również kwestie wykonania odwodnienia w Jankowicach jak 

również uporządkowania nieruchomości należących do KOWR. Skonsultowano też 

sprawy przejęcia przez nas niektórych nieruchomości. 

10. Uczestniczono w spotkaniu Wójtami i Burmistrzów Mazurskiego Związku 

Międzygminnego Gospodarka Odpadami. 

11. Pan Wójt uczestniczył w pożegnaniu podczas przejścia na emeryturę Pani 

Dyrektor ROPS Wiesławy Przybysz.  

12. Pan Wójt spotkał się z  Komendantem PSP w sprawach bieżących. KPPSP złożyła 

wniosek do budżetu Gminy Srokowo na przyszły rok. Poza tym zasugerowano nam 
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próbę przejęcia od PSP pojazdu terenowego, którym moglibyśmy zabezpieczyć OSP 

Srokowo przy akcjach, w których byłby używany ponton.   

13. Pan Wójt wraz z Panem Przewodniczącym uczestniczył w Inauguracji Sezonu 

kultury Ukraińskiej na Warmii i Mazurach. 

14. Pan Wójt podczas turnieju piłki nożnej o Puchar Wójta Gminy Srokowo wręczył 

puchar drużynie zwycięskiej.   

15. Pan Wójt uczestniczył w posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Srokowo.  

16. Wspólnie z Panem Przewodniczącym Rady Gminy Srokowo uczestniczono                     

w Zgromadzeniu Związku Gmin „Barcja”.  

17. Pan Wójt uczestniczył 11 zebraniach sołeckich.  

18. Miało miejsce spotkanie z Panią Wicemarszałek Jolanta Piotrowską w sprawie 

umowy dotyczącej realizacji projektu „Łączy nas turystyka” z grantem 

marszałkowskim.   

19. Został złożony kolejny wniosek na termomodernizację.  

20. Pan Wójt wykorzystał 4 dni urlopu wypoczynkowego. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy do przedstawionej 

informacji radni mają pytania, a w związku z ich brakiem zamknął pkt 4 i przystąpił 

do realizacji pkt 5 porządku obrad. 

Ad. pkt 5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  poprosił radnych o składanie 

interpelacji i zapytań, a w związku z ich brakiem zamknął punkt 5 po czym przeszedł 

do realizacji punktu 6 porządku obrad.  

Ad. pkt 6.    

Ocena realizacji działań w zakresie promocji gminy i pozyskiwania 

środków zewnętrznych  za I półrocze 2020 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w trybie ustawowym (załącznik nr 6 do protokołu), a temat był szeroko 

omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych. Przewodniczący Rady 

Gminy otworzył dyskusję.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że pojawiła się nowa inicjatywa 

dotycząca tego, aby każdy z naszych nowonarodzonych mieszkańców otrzymywał 

tzw. „pakiet powitalny”, który będzie zawierał m.in. poduszeczkę z wyhaftowanym 



7 

 

herbem gminy i imieniem dziecka, wyhaftowany ręcznik oraz inne gadżety gminne. 

Wójt uważa, że byłby to sympatyczny gest w stosunku do naszych mieszkańców. 

Najlepszym momentem na wręczenie takiego upominku byłyby „Dni Srokowa”, 

podczas których rodzice otrzymaliby podarunek dla swoich dzieci. Ze względu na 

pandemię nie mogliśmy tego dokonać w roku bieżącym, ale zastanowimy się nad 

organizacją takiego spotkania.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o krótkie przedstawienie 

informacji dotyczącej pozyskiwania środków zewnętrznych. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że na chwilę obecną realizujemy 

projekty na: - Miejsca aktywnej rekreacji na terenie gminy Srokowo, gdzie projekt 

został zrealizowany i złożyliśmy wniosek o płatność; - „Łączy nas turystyka” czekamy 

na podpisanie umowy; - „Przebudowa drogi na Silec – dojazd do pól” wniosek został 

złożony, a w poniedziałek odbędzie się otwarcie ofert na przetarg; - „Zdalna Szkoła”                      

z projektu Polska Cyfrowa, gdzie w I turze pozyskaliśmy 45 tys. zł na zakup                     

14 laptopów (które przekazaliśmy do szkoły), a w II turze 55 tys. zł za które kupiono 

16 laptopów po czym przekazano je do szkoły. Po ustaniu pandemii z zakupionego 

sprzętu będzie doposażona pracownia komputerowa. Złożono wniosek w ramach 

programu Rozwoju Inwestycji Lokalnych na inwestycję wodociągową wraz                            

z przyłączami  w Sińcu Cegielni (ze środków od Premiera). Kolejny wniosek na kwotę 

600 tys. zł złożono na przebudowę sieci wodociągowej wraz z przyłączami                     

w Srokowie (z terminem realizacji do końca 2021 roku). Na ten wniosek nie mamy 

jeszcze rozstrzygnięcia. Podczas remontu drogi Siniec – Siniec Cegielnia wykonano 

odcinek na długości 1000 metrów bieżących. Kolejną inwestycją jest remont drogi                 

w Srokowie od ul. Kętrzyńskiej i Słonecznej, gdzie wniosek złożono do Wojewody na 

finansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych, a my znajdujemy się na liście 

rezerwowej. Remont drogi gminnej w Leśniewie będzie wykonany na podstawie 

złożonego wniosku do Funduszu Dróg Samorządowych z realizacją w przyszłym roku 

w wysokości 90%. „Aktywnie wypoczywam nad jeziorami Rydzówka i Silec w Gminie 

Srokowo” to projekt, na który mamy podpisaną umowę i znajduje się w trakcie 

realizacji. Wnioski „Umiem pływać- teraz żegluję, wędkuję. Szkółka żeglarska                       

w kompleksie nad jeziorem Rydzówka”  oraz „Szkółka wędkarska nad jeziorem Silec” 

w Młynowie zostały złożone lecz wydłużono termin ich realizacji ze względu na 

sytuację epidemiczną na rok 2021. Grand, który został przygotowany dla 

Srokowskiego Stowarzyszenia „Sukces każdego dziecka” został również przesunięty      

z realizacją na 2021 rok. Otrzymaliśmy środki w wysokości 500 tys. zł z programu 

Rozwoju Inwestycji Lokalnych. Pan Wójt proponuje, aby z tych środków uruchomić 

przetarg na budowę sieci wodociągowej Siniec-Siniec Cegielnia, a kwotę, która 

pozostanie nam po przetargu przeznaczyć na inwestycję drogową. To od nas zależy 

na jaki cel przeznaczymy pieniądze od premiera  (może to być też udział własny przy 

projektach unijnych). Ze względu na fakt, iż w PROW zakwalifikowaliśmy się na 67 

pozycji (na liście rezerwowej) jeśli chodzi o modernizację wodociągu w Srokowie i nie 

mamy pewności czy uda się nam pozyskać fundusze to złożyliśmy wniosek do 
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Funduszu Inwestycji Samorządowych na kwotę 600 tys. zł. Złożono wniosek na 

termomodernizację budynku Szkoły Podstawowej i GOK w Srokowie do EFRG, który 

nie przeszedł. Kolejny złożony wniosek „Konsultacje społeczne metodą na 

podniesienie jakości w obszarze wykonania zagospodarowania przestrzennego”                     

z Programu Operacyjnego Wiedza, Edukacja, Rozwój przygotowane przez 

Stowarzyszenie „Nasza Suwalszczyzna”, z którego otrzymujemy środki w wysokości 

56 tys. zł na przygotowanie studium i wydatki związane z zakupem plotera, szkoleń                  

i rozbudowy systemu informacji przestrzennej. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

od 2018 r. realizuje wniosek w ramach RPO „Aktywizacja społeczno-zawodowa                      

w Gminie Srokowo”, który jest w trakcie rozliczenia. W roku 2019 podpisano umowę 

dotyczącą realizacji projektu „Klub Integracji Społecznej drogą wysokiej jakości usług 

w Gminie Srokowo”, który został zakończony i jest w trakcie rozliczenia. Projekt 

Operacyjny Wiedza, Praca, Rozwój oraz Centrum Usług Społecznych to nowa jakość 

wsparcia mieszkańców gminy Srokowo z realizacją od stycznia 2021 do końca maja 

2023 roku z trwałością projektu przez okres trzech lat. Budżet tego projektu wynosi 

prawie 2,5 mln. zł i został już zaakceptowany przez Ministerstwo, a teraz czekamy na 

podpisanie umowy. W dniu wczorajszym złożono wniosek na termomodernizację 

budynku szkoły i GOK w Srokowie, a inwestycja będzie wykonana w latach 2021-

2022. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 6 po czym przeszedł do realizacji punktu 7 porządku obrad.  

 

Ad. pkt 7.    

Ocena stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w I półroczu 2020r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w trybie ustawowym (załącznik nr 7 do protokołu), a z podsumowania 

wynika iż zaawansowanie wszystkich środków funduszu sołeckiego wynosi 39,91%. 

Przewodniczący Rady Gminy życzy wszystkim sołtysom, aby wysokość wykorzystania 

tych środków pod koniec bieżącego roku wyniosła 100%.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli coś się uda wykonać taniej 

przez co zostaną jeszcze jakieś środki to bardzo dobrze.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zgadza się z tym, ale uważa, że 

zaoszczędzone środki również można przeznaczyć na zakup czegoś co i tak się przyda 

w sołectwie. W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął punkt 7 po czym przeszedł do realizacji punktu 8 porządku obrad.  

 

Ad. pkt 8.    

Wnioski do budżetu Gminy Srokowo i powiatu kętrzyńskiego na 2021 r. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w dniu                        

14 września  w Starostwie Powiatowym w Kętrzynie zostały złożone trzy wnioski  do 

budżetu Powiatu na 2021 rok, które zostały wypracowane przez Komisję Rolnictwa                           

i Infrastruktury oraz skonsultowane z radnymi Rady Gminy Srokowo. Przewodniczący 

odczytał treść złożonych wniosków. Jeden dotyczył remontu dróg, drugi zebrania 

poboczy i usunięcia zadrzewień, a trzeci budowy chodnika w Solance. 

Przewodniczący powiedział, że pomimo wysyłanych zaproszeń po raz kolejny żaden    

z Radnych Powiatowych nie uczestniczy w posiedzeniu sesji Rady Gminy Srokowo 

więc nie mamy możliwości, aby porozmawiać z nimi na temat konieczności 

wykonania poszczególnych inwestycji na terenie naszej gminy.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że rozmawiał z Radnym 

Wiśniewskim, który niestety lecz nie może uczestniczyć w posiedzeniu naszej sesji ze 

względu na wątpliwy wynik jego badania na Covid.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  życzy zdrowia Panu Radnemu. 

Nie mniej jednak uważa, że jesteśmy zapomniani przez naszych przedstawicieli                     

w Radzie Powiatu, którzy nie uczestniczą w naszych obradach.  Jeśli chodzi o wnioski 

do budżetu Gminy Srokowo to dnia dzisiejszego mogą jeszcze je składać podmioty 

zewnętrzne, a 14 października upływa termin składania wniosków przez kierowników 

jednostek. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, a w związku z jej brakiem 

zamknął punkt 8 po czym przeszedł do realizacji punktu 9 porządku obrad.  

O godzinie 14.42 na posiedzenie sesji Rady Gminy przybył radny Cezary Boroch – 

stan 12 radnych. 

 

Ad. pkt 9.   

Informacja na temat założeń do budżetu Gminy na 2021 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał w wersji 

elektronicznej i papierowej radni otrzymali w formie zarządzenia  nr 55/2020 Wójta 

Gminy Srokowo z dnia 31 sierpnia 2020 roku w trybie ustawowym (załącznik nr 8 do 

protokołu) po czym otworzył dyskusję, a w związku z jej brakiem zamknął punkt 9 po 

czym przed przejściem do realizacji punktu 10 porządku obrad o godzinie 14.44 

ogłosił przerwę, która trwała do godziny 14.55. 

 

Ad. pkt 10.  Podjęcie uchwał w sprawach:    

10.1. Określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Srokowo na rok 

szkolny 2020/2021.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

został przekazany radnym w trybie ustawowym, po czym stwierdził, że taka uchwała 

jest podejmowana po raz pierwszy i związana jest ze zmianami w ustawie Prawo 



10 

 

oświatowe. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Sekretarz o krótkie 

wprowadzenie do tematu. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że podjęcie uchwały dot. 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Srokowo na rok szkolny 2020/2021 jest 

związane ze zmianą przepisów w zakresie zwrotu rodzicom kosztów dowozu dzieci 

niepełnosprawnych do szkół i placówek oświatowych, jeżeli dowóz i opiekę realizują 

rodzice. Zgodnie z art.39 a ustawy z 16 grudnia 2016 r. ustawy Prawo oświatowe, 

który wszedł w życie z dnia 3 grudnia 2019 r. zwrot rodzicom kosztów przewozu 

dziecka i rodzica odbywa się na podstawie wzoru, w którym jednym z czynników jest 

średnia cena paliwa w gminie. Zgodnie z art. 39 a ust. 3 ustawy Prawo oświatowe 

średnią cenę paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny Rada Gminy, 

uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Ustalając ceny paliw wzięto pod 

uwagę kwoty obowiązujące w pobliskich stacjach benzynowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że ze względu na fakt iż w naszej gminie 

mamy jeden przypadek dowożenia dziecka niepełnosprawnego przez rodzica to taka 

uchwała musi być podjęta co jest zgodne z zapisami ustawy Prawo oświatowe. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym odczytał projekt uchwały Nr XXIV/133/2020 Rady 

Gminy Srokowo  z dnia 30 września 2020 r. w sprawie określenia średniej ceny 

paliwa w Gminie Srokowo na rok szkolny 2020/2021,  a następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych jednogłośnie –                                      

12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XXIV/133/2020 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 września 2020 r.                            

w sprawie określenia średniej ceny paliwa w Gminie Srokowo na rok 

szkolny 2020/2021. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 
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 8.  Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Wojciech Prawecki 

 11. Jarosław Stanicki 

 12. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.1, a następnie przystąpił do realizacji pkt                     

10.2 i 10.3 porządku obrad. 

 

10.2.  Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2020-2024. 

10.3.  Zmiana budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik                           

o wprowadzenie do omawianych projektów uchwał. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej dotyczą tylko i wyłącznie zmiany ogólnej wartości dochodów i wydatków 

wynikających ze zmiany budżetowej w kwocie 8 489 zł. Nie wprowadzamy żadnych 

nowych przedsięwzięć. 

Zmiany w budżecie są spowodowane  wprowadzeniem do budżetu gminy dochodów 

związanych z otrzymaną decyzją Wojewody nr 289/2020 z dnia 25 września  2020 r. 

o przyznaniu środków  na  Dobry Start  - 8 489 zł.  

Zmiany wydatków w Urzędzie Gminy  wynikają z: przeniesienia w zadaniach 

zleconych, korekt wniosków  na realizację  zadań z funduszy sołeckich na 2020 r. po 

zebraniach wiejskich w różnych działach i rozdziałach oraz wprowadzenie nowych 

zadań w ramach tego funduszu. Zwiększa się środki na zakup materiałów do 

remontów dróg gminnych z jednoczesnym zdjęciem zadania na opracowanie 

dokumentacji na przebudowę ścieżek ze względu na wniosek  Związku Gmin „Barcja”  

o  przeniesienie kwoty 31 333,34 zł  tego zadania na 2021 rok.  

W GOPS przyjmuje się zwiększenie  wydatków w związku ze zwiększeniem dotacji na 

zadania  zlecone na Dobry Start zgodnie z decyzją wojewody oraz na wniosek  

kierownika GOPS przenosi się środki w rozdz. 85195 pomiędzy paragrafami (zakup 

usług i zakup wyposażenia - 51 zł) oraz na zakup usług  pomiędzy rozdz. 85228                   

i rozdz. 85219 kwotą 4700 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że „Barcja” nie 

wycofuje się z budowy ścieżek rowerowych, a środki na ten cel zostają tylko 

przesunięte. Jest szansa, że ten temat będzie realizowany i możliwe, że w przyszłym 

roku. 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o ścieżki rowerowe 

to dzięki Marszałka i Zarządu Dróg Wojewódzkich istnieje możliwość, iż ten temat 

będzie realizowany w przyszłym roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  otworzył dyskusję dotyczącą 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, a w związku z jej brakiem zamknął ją po 

czym otworzył dyskusję dotyczącą zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2020 rok.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o zwiększenie środków na drogi w dziale 600 

na kwotę 21 296,77 zł co również znajduje się w dziale 700 dotyczącym gospodarki 

mieszkaniowej. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że kwota 31 tys. zł jest 

zaplanowana w budżecie gminy, ale w poszczególnych zadaniach funduszy sołeckich 

są zdejmowane środki z dróg z przeznaczeniem na inne działania. Tu są 

wprowadzane rzeczy tylko saldem, a w poszczególnych zadaniach wyglądają zupełnie 

inaczej.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał o zwiększenie w dziale 

700 gospodarka mieszkaniowa o kwotę 13 tys. zł. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zdjęto środki z administracji i 

wprowadzono w gospodarce mieszkaniowej na opłacenie składek PEFRON, a dotyczy 

to w rozdziale 7095 czyli pozostałej działalności, gdzie znajdują się prace 

interwencyjne. Właśnie na to zwiększono środki. Kolejne zwiększenie o kwotę 3000 zł 

również dotyczą funduszy sołeckich. Podczas ostatnich zebrań sołeckich w każdym 

budżecie były dokonywane zmiany i w różnych działach.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w dziale gospodarka mieszkaniowa 

zwiększenie dotyczy dodatkowego wynagrodzenia rocznego?  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że tu jest błąd, który musi poprawić 

ponieważ tu powinien być wpisany paragraf 4140 dotyczący PEFRON-u.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy to nie są trzynastki?  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że nie, gdyż to jest PEFRON.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że chodzi o to, iż opisówka nie jest 

spójna ze zmianami umieszczonymi w tabelach. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że poprawi ten błąd.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy wspomniana 

poprawka wpłynie na treść uchwały? 
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Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że nie. Różnicą będzie zmiana 

paragrafu w załączniku co nie wpłynie na zmianę treści uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dyskusji 

nad zmianami Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024 

zamknął ją, po czym odczytał projekt uchwały Nr XXIV/134/2020 Rady Gminy 

Srokowo  z dnia 30 września 2020 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024, a następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych jednogłośnie –                                       

12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XXIV/134/2020 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 września 2020 r.                            

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                     

na lata  2020-2024. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 

 8.  Józef Łastówka 

 9.  Renata Mendala 

 10. Wojciech Prawecki 

 11. Jarosław Stanicki 

 12. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy radni mają jeszcze 

jakieś pytania do uchwały w sprawie zmian budżetowych, a w związku z ich brakiem 

zamknął dyskusję, po czym odczytał projekt uchwały Nr XXIV/135/2020 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 30 września 2020 r. w sprawie zmiany budżetu gminy Srokowo na 

2020 rok,  po czym poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 12 radnych jednogłośnie –                                      

12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              
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nr XXIV/135/2020 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 września 2020 r.                            

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2020 rok. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 

 8.  Józef Łastówka 

 9.  Renata Mendala 

 10. Wojciech Prawecki 

 11. Jarosław Stanicki 

 12. Marek Wawer 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.2 i 10.3, a następnie przystąpił do realizacji pkt 

11 porządku obrad.  

 
Pkt 11. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w punkcie 5 

porządku nie złożono żadnych interpelacji i zapytań, a w związku z tym zamknął 

punkt 11 po czym przeszedł do realizacji punktu 12 porządku obrad.  

Pkt 12. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Państwa radnych                     

o składanie wniosków, informacji i oświadczeń.  

1.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że 26 sierpnia 

wpłynęła petycja Towarzystwa opieki nad zwierzętami, Oddział w Kętrzynie, która 

była rozpatrywana przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Sprawa dotyczyła zwrotu 

całości lub części kosztów sterylizacji i kastracji zwierząt właścicielskich 

przebywających na terenie gminy. Petycja dotyczyła wszystkich zwierząt bez względu 

na formę własności czyli bezpańskich i posiadających swoich właścicieli. 

Przewodniczący uważa, że przyjęcie takiego zobowiązania wiązałoby się z dosyć 
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istotną kwotą. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po swoim posiedzeniu wypracowała 

następujący dokument: 

W dniu 28 sierpnia 2020 roku o godzinie 13.00 w Sali Urzędu Gminy Srokowo miało 

miejsce posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Srokowo, w 

którym uczestniczyli wszyscy członkowie komisji. Na posiedzeniu rozpatrzona została 

petycja Towarzystwa opieki nad zwierzętami, Polski Oddział w Kętrzynie  z Filią w 

Korszach. Petycja dotyczyła rozważania możliwości dofinansowania przez Gminę 

Srokowo całości lub części kosztów zabiegu sterylizacji i kastracji zwierząt 

właścicielskich psów i kotów przebywających na terenie gminy. Dokument ten 

zawierał wszelkie uzasadnienie potrzeb dokonywania i wykonywania zabiegów przy 

czym z treści petycji wynika potrzeba dokonywania ich na zwierzętach, którzy 

posiadają swych właścicieli. Komisja pragnie zwrócić uwagę, że za zabiegi kastracji i 

sterylizacji zwierząt za każdym razem powinni wyrazić zgodę ich właściciele ponosząc 

za razem koszty ich wykonania. Zgodnie z art. 7 ustawy o samorządzie gminnym 

zadanie własne gminy obejmuje m.in. obowiązek zapewnienia opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi i na ten cel w budżecie gminy corocznie są zabezpieczane środki 

finansowe wydatkowane na pobyt w schroniskach, utrzymanie oraz leczenie zwierząt 

bezdomnych znalezionych na terenie naszej gminy. Komisja nie podziela stanowiska 

autorów petycji, gdyż przeznaczenie środków finansowych na sterylizację i kastrację 

zwierząt właścicielskich w konsekwencji doprowadzi do zarzutu niegospodarności                 

w dysponowaniu budżetem gminy. Według Komisji wszelkie koszty utrzymania 

zwierzęcia powinien ponosić jego właściciel. Dlatego też Komisja Skarg, Wniosków                 

i Petycji Rady Gminy Srokowo wnioskuje o nieuwzględnienie petycji Towarzystwa 

opieki nad zwierzętami zawierającej prośbę o uwzględnienie środków budżetowych 

na przeprowadzenie zabiegów na zwierzętach właścicielskich.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń podziela opinię komisji. Pismo zostało 

złożone zarówno do Pana Wójta oraz do biura Rady Gminy. Przewodniczący udzieli 

odpowiedzi na petycję, ale najpierw chciałby przedyskutować ten temat, a następnie 

dowiedzieć się czy radni podzielają opinię komisji. W momencie jej wypracowania 

zostanie udzielona odpowiedź dla Towarzystwa opieki nad zwierzętami. 

Przewodniczący zapytał: Czy ktoś jest przeciwko takiemu rozwiązaniu czy też radni 

uważają, że powinniśmy wydatkować pieniądze na ten cel? 

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że wszyscy radni powinni otrzymać ten 

dokument.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że zgodnie                       

z właściwością, tym tematem zajęła się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w takim razie radnym ciężko będzie 

podjąć decyzję po szybkim przeczytaniu tekstu utworzonego przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji zwłaszcza, że nikt nie zna treści złożonej petycji. 
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Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że Komisja jest organem wewnętrznym 

Rady Gminy i nie może upubliczniać swojego stanowiska. Rada Gminy po zapoznaniu 

się z treścią wypracowanej opinii Komisji, Skarg, Wniosków i Petycji może zając 

swoje stanowisko jako Rada. To Rada Gminy odpowiada adresatowi petycji 

wyrażając swoją opinię.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zgadza się z wypowiedzią Radcy 

Prawnego. Powiedział, że odpowiedź zostanie udzielona po wcześniejszym 

wypracowaniu opinii całej rady. W ustawie o samorządzie gminnym jest wymieniona 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, do której należy kierować tego typu sprawy, a po 

wypracowaniu przez nią stanowiska mogą być przedstawione całej Radzie. Dlatego 

też Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym stanowisko Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że radni mają za mało czasu, aby się 

zastanowić nad tym tematem.  

2.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że otrzymaliśmy 

dodatkową informację dotyczącą stanu realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Srokowo, a która będzie również poruszona podczas omawiania punktu 13 porządku 

obrad.  

3.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w 2010 roku nasza gmina 

otrzymała od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomość w Jankowicach, która                

w 2013 roku została sprzedana. Problem polega na tym, że nie wystąpiono do 

Agencji o wyrażenie zgody na zbycie tej nieruchomości przed upływem 10 lat. 

Dlatego też KOWR zażądał od nas zwrotu kwoty ponad 13 tys. zł wraz z odsetkami. 

Będziemy w tej sprawie prowadzili rozmowy i negocjacje. 

4.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli radni upoważnią Wójta 

do prowadzenia rozmów z KOWR w sprawie przejęcia ww. lokalu to przy okazji 

negocjacji poruszy ten temat. Przy akceptacji ze strony KOWR, przygotujemy projekt 

uchwały Rady Gminy o wyrażeniu zgody na przejęcie tej nieruchomości. Aby móc 

cokolwiek zrobić w tym temacie Pan Wójt potrzebuje akceptacji ze strony radnych.  

Radni wyrazili zgodę.  

5.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski przedstawił wstępną koncepcję 

zagospodarowania obiektu po byłej szkole w Solance. Jeśli ta propozycja zostanie 

zaakceptowana to budynek ten będzie wykorzystany na trzy cele, a mianowicie:                   

na świetlicę wiejską ze starej części; Dom Pomocy Społecznej z części środkowej,                  

a w Sali gimnastycznej dzienny Dom Pomocy Społecznej, w którym będą 

wykonywane zabiegi rehabilitacyjne. 
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Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy razem z koncepcją techniczną są 

wykonywane jednocześnie wyliczenia finansowe włącznie z liczbą osób, które będą 

tam przebywały?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w DPS przewiduje się do 20 

pensjonariuszy, a projekt zawiera w sobie dokładnie takie same założenia jakie 

wykorzystano w DPS w Kamińsku. Będzie to wieloletnia inwestycja, która wstępnie 

pochłonie nakłady w wysokości ok. 3 mln. zł włącznie z wyposażeniem, na które 

możemy pozyskać spore środki z PEFRON-u.  

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że powinniśmy wszystko przeanalizować, aby 

zobaczyć np. przez ile lat za te pieniądze moglibyśmy utrzymać naszych 

podopiecznych w ośrodkach zewnętrznych itd. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że średni koszt utrzymania 

jednego pensjonariusza to ok. 3400 zł, które dokładamy z naszego budżetu                    

co rocznie daje ok. 100 tys. zł.  

Zastępca Kierownika GOPS Srokowo Joanna Olszewska powiedziała, że na dzień 

dzisiejszy mamy dwie kolejne osoby w kolejce do umieszczenia ich w DPS, a jak 

wiadomo liczba ta będzie się zwiększała.  

Radny Wojciech Prawecki zapytał ile osób na dzień dzisiejszy jest umieszczonych                    

w DPS? 

Zastępca Kierownika GOPS Srokowo Joanna Olszewska odpowiedziała, że trzy. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli w naszym DPS będziemy 

mieli wolne miejsca to będziemy mogli przyjąć do siebie osoby z zewnątrz. 

6.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w dniu 

dzisiejszym otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące uchylenia uchwały                   

w sprawie określenia wzoru dodatku energetycznego. 

Przewodniczący Rady Gminy o godz. 15.38 ogłosił przerwę, która trwała do godz. 16.03. 

Ad. pkt 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że petycja, która 

wpłynęła do Biura Rady została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Ta 

komisja wypracowała swoje stanowisko i na najbliższej sesji czyli dzisiejszej zostało 

ono przedstawione. W rzeczywistości jest tak, że nie mamy sprecyzowanych 

przepisów prawnych, które dokładnie określałyby tryb pracy tej komisji. Takie 

postępowanie przyjęto, aczkolwiek w przyszłości możemy podjąć następujące 

działanie, a mianowicie: każda petycja, która wpłynie do Biura Rady Gminy będzie 

przesłana do wiadomości wszystkich radnych. Przewodniczący uważa, że podjął 
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słuszną decyzję, ale jeśli jest taka wola radnych to możemy umówić się na takie 

postępowanie w przyszłości, że wszystkie pisma będą przekazywane do radnych.   

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że zgadza się z opinią przedstawioną 

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, ale radnym chodziło o to, aby mogli się 

zapoznać z treścią petycji po to, żeby później móc wspólnie ustalić stanowisko Rady 

Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że zgodnie z ustawą 

czas na rozpatrzenie petycji to trzy miesiące. Wniosek wpłynął w dniu 27 sierpnia, 

więc tą sprawą zajmiemy się na sesji w październiku. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że sposób procedowania Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji powinien być szczegółowo określony i uregulowany w Statucie 

Gminy. W statutach większości gmin widnieje zapis dotyczący tego,                                 

że Przewodniczący Rady Gminy stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawia na sesji co wykluczałoby analizowanie petycji podczas wspólnego 

posiedzenia komisji. Radca Prawny uważa, że w przyszłości powinniśmy zająć się 

zmianą Statutu, a w szczególności umieszczeniem w nim zapisów dotyczących 

działania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  Według niego przekazywanie wszystkich 

pism do wiadomości radnych jest zbyt daleko idącym posunięciem i lepiej byłoby 

informować radnych o takim fakcie np. w sprawach różnych podczas sesji czyli tak 

jak jest to robione na dzień dzisiejszy. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń przedstawił swoją propozycję na 

przyszłość: po otrzymaniu petycji będzie ona skierowana do Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji, a następnie po wypracowaniu przez nią swojej opinii zostanie ona przesłana 

do wszystkich radnych wraz petycją. Podobne postępowanie przyjmiemy przy 

wnioskach.  

Radca Prawny Ryszard Bielański uważa, że jest to właściwe postępowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy radni są w stanie w 

dniu dzisiejszym wyrazić swoje stanowisko w sprawie petycji, która wpłynęła do 

Biura Rady w dniu 27 sierpnia? 

Wszyscy radni odpowiedzieli, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy radni zgadzają się                 

z wypracowaną opinią Komisji Skarg, Wniosków i Petycji? 

Wszyscy radni odpowiedzieli, że tak. 

Ad. pkt 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy radni wyrażają zgodę 

na przejęcie mieszkania od KOWR-u? 
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Wszyscy radni wyrazili zgodę.  

Ad. pkt 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał radnych czy wyrażają 

pozytywną opinię na temat przystąpienia do inwestycji polegającej na utworzeniu 

DPS?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że wolałby wiedzieć wcześniej jaka jest 

decyzja radnych ze względu na konieczność budowy budżetu na przyszły rok.  Poza 

tym chcemy pozyskać środki na ten cel z PEFRON-u w danym roku budżetowym,                  

a jeśli rozłożymy wnioskowanie na dwa lata to mamy szansę na pozyskanie większej 

kwoty.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał jaki będzie koszt 

wykonania dokumentacji technicznej? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski uważa, że będzie to kwota ok 30-40 tys. zł.   

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy nie jest to za niska kwota? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że nie, gdyż na ten obiekt 

mamy już wykonaną inwentaryzację.  

Radny Marek Wawer zapytał jakiej wielkości środki możemy pozyskać na DPS                         

z zewnątrz? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że ok. 80-90%, gdyż taki jest 

poziom dofinansowania takiej inwestycji.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała dlaczego ten projekt miałby trwać dwa lata? 

Przecież sam proces inwestycyjny tyle nie trwa. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w przyszłym roku będzie 

wykonana dokumentacja techniczna. Później w ok. września lub października 

złożymy wniosek, a przy okazji będziemy szukali innych źródeł dofinansowania. Jeśli 

wszystko będzie zaakceptowane to umowy na dofinansowanie podpiszemy 

najprawdopodobniej z końcem I kwartału. Po przeprowadzeniu przetargów 

przypuszczalnie wejdziemy z inwestycją w połowie 2022 roku. Dlatego mało 

prawdopodobne byłoby zakończenie prac do końca roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał radnych: kto jest za tym, 

aby przystąpić do projektu? 

Wszyscy radni jednogłośnie wyrazili zgodę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszych 

wolnych wniosków, informacji oraz oświadczań zamknął punkt 12 po czym przeszedł 

do realizacji punktu 13 porządku obrad. 

Ad. pkt 13. 

Informacja Wójta o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Srokowo  w roku szkolnym  2019/2020.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w trybie ustawowym, a temat był szeroko omówiony podczas wspólnego 

posiedzenia komisji stałych Rady Gminy po czym poprosił Panią Dyrektor Szkoły 

Podstawowej o przedstawienie informacji dotyczącej programu naprawczego.   

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając powiedziała, że jeśli chodzi 

o wyniki egzaminów ósmoklasistów to rzeczywiście nie są one zadowalające. Trudno 

jest wytłumaczyć dlaczego tak wyszło pomimo starań nauczycieli. Ze względu na 

niskie wyniki jak np. z języka polskiego, gdzie otrzymaliśmy staninę 2 wpływ ma 

wiele czynników. Jednym z nich jest potencjał uczniów, który w tej klasie był bardzo 

słaby. Kolejnym jest środowisko rodzinne, w którym rodzice odgrywają bardzo dużą 

rolę, gdyż powinni motywować i zachęcać swoje dzieci do nauki. Trzecim czynnikiem 

jest baza szkoły czyli wszelkie pomoce naukowe, w które jest zaopatrzona placówka. 

W naszym przypadku baza szkoły nie budzi żadnych zastrzeżeń i co do tego jest 

zgodne całe grono pedagogiczne. Dyrektor szkoły zawsze dba o najwyższe standardy 

wyposażenia poszczególnych pracowni, a podczas pandemii uczniowie zostali 

doposażeni w komputery, aby móc uczestniczyć w zajęciach prowadzonych w formie 

on line. Ze względu na bardzo słabe wyniki w szkole jest w trakcie opracowania 

program naprawczy, który powinien w najbliższym czasie przynieść spodziewane 

efekty. Nasza szkoła posiada wykwalifikowaną kadrę z doświadczeniem czyli 24 

nauczycieli dyplomowanych, 8 mianowanych oraz 4 kontraktowych, którzy będą 

pracowali nad osiągnięciem wyższych wyników nauczania.     

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że zeszłoroczne wyniki tez były słabe,                 

a szkoła również pisała program naprawczy, który nie przyniósł żadnego efektu. 

Radna zapytała jak się ma obecny program naprawczy do zeszłorocznego? Czy 

wykonano jakąś waluację?  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając odpowiedziała,                            

że ubiegłoroczne wyniki również były niskie. Ostatniej VIII klasa liczyła 28 uczniów co 

oznacza, że stanowiła dużą grupę dzieci. Można było ją podzielić na dwie mniejsze 

lecz część rodziców nie wyraziła na to swojej zgody. Poza tym na początku VIII klasy 

został zmieniony nauczyciel do języka polskiego co jak wiadomo nie wpływa zbyt 

dobrze. Kolejnym czynnikiem, który mógł wpłynąć na wyniki egzaminów jest dojście 

pięciu uczniów z Solanki do Srokowa, strajk nauczycieli oraz zdalna edukacja, z którą 
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mieliśmy do czynienia od 11 marca. Podczas prowadzenia zajęć wielokrotnie 

uczniowie mieli problemy z internetem, lub tzw. „pozornym czy tez celowym” 

zawieszaniem się systemu. W dwa tygodnie od wprowadzenia zdalnego nauczania 

szkoła już pracowała na platformie TEAMS, a wszyscy nauczyciele monitorowali 

swoich uczniów i w przypadku, gdy ktoś nie uczestniczył w zajęciach od razu 

informowano o tym fakcie rodziców. Poza tym na stronie szkoły systematycznie były 

zamieszczane arkusze, a po południu wyniki o czym osobiście informowała każdego            

z rodziców lecz efekt był taki, że jedna osoba weszła aby to sprawdzić. Dyrektor 

uważa, że szkoła stanęła na wysokości zadania, aby przekazywać wiedzę dla 

uczniów, lecz nie było dobrej woli ze strony dzieci. Dyrektor wie ile pracy oraz trudu 

wnieśli nauczyciele podczas nauczania zdalnego więc nikomu z nich nie może 

zarzucić grzechu zaniechania. Nauczyciele robili wszystko co tylko można było zrobić, 

aby przekazać maksimum wiedzy swoim uczniom. Dyrektor szkoły nie ma sobie                    

i swoim nauczycielom nic do zarzucenia ponieważ robili co mogli jak np. sami 

dowozili komputery do domów swoich uczniów, gdy rodzice nie przyjeżdżali po sprzęt 

do szkoły.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał o to, ze skoro jest tak 

dobrze to dlaczego wyszły tak złe wyniki? Strajk nauczycieli był w całej Polsce,                    

a pandemia również jest ogólnokrajowa. Skala staninowa pokazuje nam w jakim 

miejscu się znajdujemy jeśli chodzi o poziom nauczania. Przewodniczący uważa, że 

wynik ten nie jest zależny od wskazanych czynników, gdyż te dwie sytuacje objęły 

wszystkie szkoły, a nie tylko naszą. Pozostałe szkoły z terenu Powiatu Kętrzyńskiego 

osiągnęły dużo wyższe wyniki niż szkoła w Srokowie o czym świadczy stanina na 

poziomie 2 z języka polskiego.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając dodała, że w naszym 

województwie 87 szkół pisze program naprawczy.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał skąd wzięła się ta 

stanina? Od jakiej staniny pisze się program naprawczy? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając odpowiedziała, że od 

staniny 2.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w zeszłym roku był pisany program 

naprawczy z języka polskiego, po czym okazało się, iż ten program nie sprawdził się 

czego dowodem są tegoroczne wyniki egzaminów. Radna zapytała jaką mamy 

gwarancję, że nauczyciele poradzą sobie w roku bieżącym z nowym programem 

naprawczym?   

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając powiedziała, że za wynik                

w szkole odpowiadają wszyscy nauczyciele, a nie poszczególni, którzy uczą danego 

przedmiotu. Dlatego wszyscy wspólnie szukamy sposobu na poprawienie jakości 
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nauczania co da swój efekt podczas wyników egzaminów. W szkole uczy się 230 

uczniów w śród których 65 ma opinie i 17 orzeczenia. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w tej klasie nie było orzeczeń,                        

a przecież analizujemy test w VIII klasie.   

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając powiedziała, że mówi teraz 

o całej szkole. Poza tym przyjęliśmy do szkoły ucznia, który został usunięty ze szkoły 

specjalnej w Kętrzynie. Uczeń ten otrzymał najniższe wyniki co zaważyło o ogólnej 

ocenie i określeniu staniny dla szkoły. 

Radny Józef Łastówka powiedział, że przystępując do opracowania programu 

naprawczego wcześniej nauczyciele dokonali dogłębnej analizy tego egzaminu. 

Radny zapytał czy Pani Dyrektor może powiedzieć co zawiodło i co sprawiło uczniom 

największe trudności? Czy był to mały zasób wiedzy, zrozumienie zagadnień, 

wykorzystanie wiedzy w praktyce czy też umiejętność czytania ze zrozumieniem? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając odpowiedziała, że na tą 

chwilę jest pisany program naprawczy. Jeśli chodzi o testy to otrzymamy je 

najprawdopodobniej pod koniec października i wtedy je przeanalizujemy. Pani 

Dyrektor powiedziała, że w ostatnich testach więcej było pytań otwartych oraz 

argumentowania co zdecydowanie zawiodło przy teście. Teraz uczniowie otrzymali 

rozbudowany test z pytaniami otwartymi, gdzie zawiodło pisanie. 

Radny Józef Łastówka powiedział, że w takim razie nadal nie wiemy co zawiodło. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając odpowiedziała, że będziemy 

dokładnie wiedzieli gdy zostaną nam udostępnione raporty z testów w okolicach 

końca października. Raporty te będą zawierały wszystkie i dokładne wskaźniki                      

zadań. 

Radny Józef Łastówka powiedział, że aby napisać dobry program naprawczy to 

wcześniej należy wiedzieć co rzeczywiście zawiodło. Jeśli nie mamy takich 

wiadomości to w jaki sposób można utworzyć taki dokument? 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy to znaczy na dzień 

dzisiejszy nie mamy żadnych wniosków, a dopiero pod koniec października będzie 

tworzony konkretny program?  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając odpowiedziała, że wszystkie 

szkoły teraz piszą program co zalecił Warmińsko-Mazurski Kurator Oświaty pismem                

z dnia 17 września, w którym podkreślono, aby do 2 października wpłynął do 

Kuratorium program naprawczy. Dlatego program naprawczy jest pisany teraz i nikt 

nie czeka na raporty, żeby na ich podstawie tworzyć dokument.  
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Radny Marek Wawer zapytał jak się ma zeszłoroczny program naprawczy do raportu, 

który wpłyną później do szkoły? Czy zapisy w nim ujęte były trafne? Jeśli tak to może 

zeszłoroczne raporty będą w stanie naprowadzić nauczycieli na kwestie związane                  

z problemami uczniów. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając odpowiedziała, że dokument 

powstaje w oparciu o zeszłoroczny raport oraz wnioski i rekomendacje w nim ujęte. 

Poza tym przeanalizowano również wykonany w roku bieżącym test próbny,                          

z którego wynikło, że najsłabiej wypadło pisanie i argumentowanie.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że od zeszłego października mając cały 

rok szkolny na analizę wyników raportu jednak i tak nic to nie dało co jest widoczne 

przy czerwcowych wynikach testu. Radna zapytała czy w takim razie wykonano jakieś 

podsumowanie programu naprawczego z zeszłego roku? Wydaje się, że nie. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając powiedziała, że są pewne 

zalecenia, które muszą być respektowane, a jak wiadomo w czasie rygoru 

sanitarnego jest ich sporo więc nie można było się spotykać. Dlatego też wszelkie 

dyskusje nad programem rozpoczęły się w sierpniu, gdyż od marca nikogo nie było                    

w szkole. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że nauczyciele się spotykali o czym 

świadczy ilość siedmiu Rad Pedagogicznych na platformie TEAMS co oznacza,                      

że można było nawet częściej się spotykać w taki sposób, zwłaszcza gdy się ma 

świetnie działająca sieć i bardzo dobrze wypracowane systemy.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń ma nadzieję, że nowy program 

naprawczy zadziała i nasze dzieci będą uzyskiwały wyższe wyniki. Według 

Przewodniczącego błąd tkwi w tym, że uczniowie nie umieli pisać testów co można 

wywnioskować po porównaniu sprzed kilku lat wyników testów klas VI ze staniną 2 

lub 3, a następnie w klasach gimnazjalnych ci sami uczniowie otrzymywali dużo 

wyższe wyniki ze staniną 7. Wynika z tego fakt iż najprawdopodobniej uczniowie nie 

byli nauczeni pisania testów.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie Jadwiga Zając powiedziała, że dużym 

problem mają uczniowie z czytaniem ze zrozumieniem co może wynikać nie tyle                     

z braku wiedzy co z braku skupienia i skoncentrowania się ucznia na zadaniu.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń podziękował Pani Dyrektor za 

przybycie po czym zapytał czy radni mają pytania do Pana Wójta, a w związku z ich 

brakiem zamknął punkt 13 po czym przeszedł do realizacji punktu 14 porządku 

obrad. 

Pkt 14. 

Zakończenie obrad XXIV sesji Rady Gminy Srokowo. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę            

„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XXIV sesji Rady Gminy 

Srokowo”  po czym o godz. 17.00 zamknął obrady sesji. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 23  stron i 13 załączników. 

 
 
                                                                         Przewodniczący Rady Gminy                                                                  

                                                                                   Piotr Dziadoń 
 

 

 
Protokół sporządziła:   
     Olga Szostek 

 


